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  Kratbjergskolen 

Skolebestyrelsesmøde 
Referat SKB-møde d. 2/10-2019 kl. 17:00 - 19:30  

Afd. Ravnsholt  

 

Mødeleder: Merete Langseth 

Forældrerepræsentanter: Klaus Friis Østergaard, Nicolai Listov-Saabye, Jim Koldborg, Mai-

ken Skovmøller Isberg, Merete Jelsbak Langseth (næstformand) 

Medarbejderrepræsentanter: Lisa Østerhegn (Engholm), Karen Krogshøj Larsen (Kongeve-

jen) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Bjørn Fouchard, Winnie Selvig, Henriette Øland, Tine Rie-

mann 

Elevrepræsentanter: Andreas Jochumsen (Engholm), Jonas Hjorth (Ravnsholt), Alberte Cir-

keline Nejstgaard (Ravnsholt), Eira Kelvin (Kongevejen).  

 

Afbud: Wibe Simonsen, Mette Thrane Nielsen, Finn Knudsen, Maibritt Deichmann 

 

Referent:  Henriette Øland 
 

Dagsorden 
 
Mødet blev indledt med et lille oplæg fra Margit Trebien Eidemak, der er børnehaveklasseleder 
på Engholm. Margit fortalte om rollespilsugen i indskolingen på Engholm, der bl.a. indebærer 
en stor markedsdag i Kratbjerg, hvor både børn og voksne er udklædt.  
 
Derefter viste Lisa en film om den årlige aktivitetsdag på Engholm, hvor alle børn og voksne 
deltager.   
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde (bilag 1) 

Referatet blev godkendt med en kommentar om, at der på mødet blev lovet en uddybning 
af økonomi. 
 

2. Godkendelse af dagsorden  
Der er afbud fra Mette Thrane. Derfor er Merete mødeleder.  
 
Dagsordenen blev godkendt.  

 

Faste punkter 

 

3. Nyt fra Elevrådet 
Vi bød velkommen til Jonas, der er ny næstformand og Alberte, der er ny formand i elevrå-
det på Ravnsholt. 

 
Engholm:  
- Legepatruljen er kommet i gang på skolen. 
- Der er også kommet nye venskabsklasser.  
- Der er blevet malet en del steder på skolen, og der er kommet en del ny udsmykning og 

nye læringsmiljø på skolen. 
- Indsatsområder i år: Toiletter, den nationale trivselsmåling og FNs Verdensmål  
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- Vi har også aftalt at brande elevrådet lidt mere, da der har været nogle klasser, hvor de 
ikke har valgt elevrådsrepræsentanter.  

- Elevrådet har også drøftet brugen af mobiler. Det vil SKB gerne høre mere om på næ-
ste møde.  

 
Ravnsholt:  
- Elevrådet arbejder på at få en årlig skraldedag – gerne med venskabsklasserne 
- Vi vil også gerne have en årlig rekorddag, som der har været tidligere. 
- Vi vil gerne have nye møbler i klasserne, bænke udenfor og mere natur rundt om blok-

kene. 

Det blev drøftet, at der tidligere har været flere udendørsbænke på både Engholm og 
Ravnsholt. Nye bænke skal være tunge og langtidsholdbare, og derfor er det i udgangs-
punktet også en lidt større investering.  
 
Det blev også drøftet, om forældre eller andre kan sponsorere nye møbler m.m., eller om vi 
kan genbruge møbler. Det blev aftalt at drøfte mulige sponsorater, genbrug m.m. på næste 
SKB-møde. 
  
Kongevejen har valgt to nye elevrådsrepræsentanter, men der har ikke været holdt møde 
endnu.  
 

Beslutningspunkter 

 
4. Tilsyn med gruppetilbud v. Morten og Bjørn 

Bjørn og Morten fortalte om gruppetilbuddene på Kratbjergskolen med fokus på disse te-
maer: 
 
Beskrivelsen af gruppetilbuddene: 
- Gruppetilbuddene følger den generelle beskrivelse på kommunens hjemmeside. Men 

på både Engholm og Ravnsholt er vi løbende i gang med at evaluere og udvikle beskri-
velserne. De generelle beskrivelser er fx bygget op omkring diagnoser, mens vi i hver-
dagen har mest fokus på de enkelte børn og den pædagogiske indsats. 

- I alle gruppetilbud er der børn, der deltager i undervisningen i almentilbuddet. På 
Ravnsholt har der fx været tradition for, at eleverne i gruppetilbuddet også tilknytnings-
klasser i almentilbuddet. 
 

Børn og forældres trivsel:  
- Der har lige været gennemført en evaluering blandt forældre. Her var der generelt stor 

opbakning og tilfredshed med gruppetilbuddene.  
- Den nationale trivselsmåling blandt elever viser, at gruppetilbuddene på ro, orden og 

trivsel ligger højere end gennemsnittet på skolen. 
- Der er elever, der har reageret negativt på tilbuddet. For nogle børn har det været svært 

at være en del af en stor skole, og der har været et lille antal elever, der er blevet visite-
ret til et andet tilbud.  

 
Får eleverne den undervisning, de har krav på:  
- I skemalægningen tager vi udgangspunkt i Undervisningsministeriets krav til timetal for 

de enkelte fag.  
- Hvis eleverne kan tage afgangsprøve i alle obligatoriske fag, så har de mulighed for 

det.  
 

Opkvalificering af personalet: 
- Der er blevet gennemført et kursus for alle ansatte i Low Arousal 
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- Der er igangsat et fælles 16-timers kursusforløb i mentalisering for personalet i gruppe-
tilbuddene og på Kongevejen. 

Udviklingsplaner: 
- Handleplaner for de enkelte elever er ved at blive udarbejdet.  

 

Økonomi – følger pengene børnene? 
- På hele Kratbjergskolen har 70 elever. Grundtildelingen pr. barn er 235.000 kr., hvilket 

samlet giver 16.450.000 kr.  
- Kongevejens samlede tildeling lyder på ca. 6 mio. kr. 
- Gruppetilbuddenes samlede tildeling er på 11.4 mio. kr. til skole og SFO. 
- Samlet set får vi således en samlet tildeling på ca. 17,4 mio. kr. 
 
Det blev aftalt, at Morten og Bjørn laver en samlet information om gruppetilbuddene, der 
præsenteres for forældre m.fl. på skolen. Det blev foreslået, at der bliver lavet en introdukti-
onsfolder om Kongevejen og gruppetilbuddene på Kratbjergskolen. 
 

 

 
5. Drøftelse af principper for forældremøder, klassesammenlægning og UU (bilag 2, 3 

og 4) 
Som besluttet på sidste møde, så skal SKB på sit møde i oktober skal drøfte følgende prin-
cipper: 
a. Princip for forældremøder (Tine, Karen, Lisa) 
b. Princip for klassesammenlægning 
c. Princip for understøttende undervisning 

Det blev besluttet at udskyde drøftelsen til næste møde i SKB. Det blev nævnt, at det frem-
sendte princip for klassesammenlægning ikke er det princip, som den tidligre skolebestyrel-
sen var i gang med at udarbejde. Henriette prøver at finde det rigtige.  
 

6. Principper for brug af AULA, herunder eksternes brug af AULA til information (bilag 
5) 
Forvaltningen har bedt SKB drøfte vedlagte bilag og give en tilbagemelding på følgende: 
”For sikre de lokale perspektiver på brugen af SkoleIntra og den fremadrettede brug af Aula 
har Forvaltningen efter aftale med udvalgsformanden indbudt Skolebestyrelserne til at til-
kendegive deres holdning til denne problemstilling.  
 
Forvaltningen har i den forbindelse bedt skolebestyrelserne om, at tage afsæt i følgende 
spørgsmål: 
 

 Er der brug for centrale principper der rammesætter brugen af det kommende 
AULA? I givet fald, hvilke principper kan så være væsentlige? 

 Hvordan er jeres umiddelbare opfattelse af informationsstrømmen på Intra i dag?  

 Hvad tænker I om, at der åbnes op for at eksempelvis foreninger og andre ikke 
kommercielle virksomheder kan kommunikere til forældre og elever via Intra? 

 
Skolebestyrelserne tilbagemeldinger vil tilgå udvalget i forbindelse med behandlingen af sa-
gen”.  
 
Morten fortalte, at AULA er tænkt som et redskab til kommunikation mellem skole og hjem, 
og at skolerne traditionelt set har forsøgt at undgå reklame fra eksterne parter.  
 
Det blev drøftet: 
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- At SKB ikke mener, at der skal åbnes for kommunikation fra eksterne parter 
- At der er forskellig oplevelse af, om informationsstrømmen på intra i dag er passende – 

nogle oplever, at det er passende, andre oplever, at der er for meget information 
- At det er vigtigt med principper for kommunikation mellem skole og hjem, men her kan 

vi som skole overveje at opdatere vores egne principper, så de også favner AULA  
- At det derudover vil være en god idé med generelle principper, der rammesætter brug 

af AULA  

 
7. Godkendelse af ferieplan 20/21 og 21/22 (bilag 6) 

Ferieplanen blev godkendt dog med de bemærkninger, at juleferien i 20/21 umiddelbart er 
lidt lang, og at det på ferieplanen kan fremgå, hvornår der er SFO-lukkedage.  
 

8. Forslag om ny dagsordensskabelon (bilag 7) 
Forslaget blev godkendt dog med den overvejelse, at SKB måske allerede har en hjerne-
pause i form af fælles spisning.  

 

Orienteringspunkter 
 

9. Orientering om skolens økonomi v. Morten og Henriette (bilag 8) 
På mødet blev der uddelt to bilag – dels en bestyrelsesrapport og en mulig fremskrivning af 
skolens økonomi for 2019. 
 
Morten fortalte: 
- At efter 9 mdr. skal vi ligge på en forbrugsprocent på 75 %, men vi ligger lige over 78 % 
- At fra 1. september har vi lavet et stop-op på indkøb, så indkøb over 1000 kr. skal god-

kendes. Det har ikke umiddelbart givet den forventede opbremsning. Det skyldes bl.a., 
at august og september er dyre måneder på et skoleår, hvor vi uundgåeligt har udgifter 
til undervisningsmateriale m.m. 

- At vi principielt følger vores oprindelige lønbudget, men udfordringen er her, at vi som 
udgangspunkt har fået tildelt 1,6 mio. kr. for meget til gruppeordningen. I september har 
vi fået trukket 800.000 kr., og de resterende bliver trukket i 800.000 kr. Derudover har et 
forholdsmæssigt stor antal ansatte fået nyt job, og dermed har vi haft større udgifter til 
udbetaling af ferie m.m. Samlet indebærer det et merforbrug på løn og på vikarforbrug.  

- At vi p.t. ikke har modtaget alle de bevilgede midler til læringsmiljø. 
- At vi er blevet lovet, at vi i 2020 får efterbevilget midler til de resterende udgifter til ind-

skolingshuset på Ravnsholt. 
- At ledelsen resten af 2019 så vidt muligt bremser udgifter til drift, så forbruget udeluk-

kende bliver det nødvendige.  

Merete og Mette opfordrer til, at SKB udfordrer beslutningen om, at skolen skal dække en 
regnefejl i forvaltningen på 1,6 mio.kr. Det var der opbakning til.  
 
Det blev drøftet, hvordan ledelsen fremover får bedre mulighed for at følge forbruget, her-
under bedre muligheder for fremskrivninger.  
 
For at nedbringe merforbruget er det nødvendigt, at vi også nedbringer vikarforbruget. Der-
for gav SKB sin opbakning til, at udskolingseleverne på Engholm og Ravnsholt resten af 
2019 i højere grad kan arbejde alene eller gives fri i ydertimer, når personalet er fravæ-
rende. Der skal selvfølgelig tages hensyn til, at nogle elever eller klasser ikke kan være 
uden tilsyn. Samtidig stiller det højere krav til, at der ligger vikarmateriale og/eller opgaver 
til eleverne, som de kan arbejde med.  
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Det blev aftalt, at SKB skal drøfte vikarforbruget på næste møde, herunder hvor stort er vi-
karforbruget, hvad er skolens principper, og hvad er det almindelige vikarforbrug på andre 
skoler i kommunen. Til mødet drøfter elevrådene erfaringer med vikarer i udskolingen 

 

10. Henvendelse fra forælder vedrørende garderobe i Indskolingshuset på Ravnsholt 

Punktet er udskudt til næste møde.  

 

Faste punkter 

 

11. Meddelelser fra Elever, Ledelsen, Personale, Forældre (15 min) 
 

A. Afd. Engholm v. Tine 
B. Afd. Ravnsholt v. Wibe 
C. Afd. Kongevej v. Bjørn 
D. Ledelsen: I løbet af november bliver der uddelt Chromebooks til elever i 5.-9. kl. I 0.-4.kl 

bliver der klassesæt tilgængelige. Processen for uddeling og implementering af 
Chromebooks vil blive præsenteret på næste SKB-møde. 

 

12. Eventuelt 

 
BILAG  

 
Bilag 1  Referat SKB i august 
Bilag 2  Princip for forældremøder 
Bilag 3 Princip for klassesammenlægning 
Bilag 4 Princip for understøttende undervisning  
Bilag 5 Notat fra BSU 
Bilag 6 Ferieplan 20/21 og 21/22 
Bilag 7 Forslag til ny dagsordensskabelon 
Bilag 8 Bestyrelsesrapport om skolens økonomi 


